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Spørgsmål nr. 377 fra Folketingets Retsudvalg (alm. del):

”Hvor længe forestiller ministeren sig, at borgerne skal leve 
med en digital tinglysning, der ikke fungerer?”

Svar:

Som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål nr. 60 fra Folketingets Bo-

ligudvalg anmodede justitsministeren kort før jul Domstolsstyrelsen om 

– i tæt dialog med de professionelle brugere – at udarbejde en handlings-

plan i forhold til dels de indkøringsvanskeligheder, der fortsat kunne 

konstateres i forhold til visse typer af tinglysningsdokumenter dels den 

ophobning af sager, der var sket i den forbindelse. 

Handlingsplanen, der indeholder en række mål og delmål i forhold til 

nedbringelse af sagsbehandlingstiden ved Tinglysningsretten, blev of-

fentliggjort onsdag den 13. januar 2010 samme dag, som den blev sat i 

værk. 

Handlingsplanen betyder, at sagsbehandlingstiden nedbringes gradvis 

henover årets første måneder. For langt størsteparten af sagstyperne be-

tyder det, at sagspuklen er helt afviklet umiddelbart efter påske. At sags-

behandlingstiden nedbringes gradvist betyder, at brugerne løbende vil se, 

at de dokumenter, som udtages til manuel behandling, behandles stadig 

hurtigere. 

Endvidere fremgår det af handlingsplanen, at dialogen med brugerne af 

tinglysningssystemet vil blive udbygget med en workshop om forslag til 

videreudviklling af digital tinglysning.

Justitsministeriet kan i den forbindelse oplyse, at der på finanslovsaftalen 

for 2010 er afsat 15 mio. kr. årligt i 2010 og 2011 til videreudvikling af 

systemet.

Der henvises i øvrigt til justitsministerens besvarelse af spørgsmål nr. 

469 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg og besvarelse af spørgsmål 

nr. 60 (Alm. del) fra Folketingets Boligudvalg. Besvarelserne med bilag 

vedlægges.


